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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért 
felelős miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen garanciát ad a kormány az egyetemi 
autonómiára?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Nemrégiben szavazta meg az Országgyűlés fideszes többsége a felsőoktatási törvény módosítását,
mely több neves magyar egyetemet is vagyonkezelői alapítványok fenntartásába és irányítása alá
helyez.  A tervezettel  szemben mind a szakma, mind pedig ellenzéki politikusok több kritikát is
megfogalmaztak. Aggodalommal figyeljük, hogy a kormány semmilyen nemű garanciát nem vállal
az egyetemi autonómia megtartása érdekében.

Sajnos a Fidesz elmúlt 10 éves kormányzati politikája azt a félelmet táplálja a szakmában és az
egyetemek  vezetésében,  hogy  a  felsőoktatási  intézményeket  átvevő  alapítványok  élén  nem  a
szakmai  hozzáértés  lesz  az  elsődleges,  hanem a  kormányzathoz  és  a  Fideszhez  való  hűség  és
megfelelési  kényszer.  A törvény  nem  nyújt  garanciát  arra,  hogy  az  egyetemek  megőrizhessék
autonómiájukat.

A törvény vitájában és elfogadása után sem kaptak az egyetemek megnyugtató válaszokat arra,
hogy melyek lesznek az egyetemi autonómia és a szaktudás érvényesülésének garanciái. Hozzá kell
tennem, tisztelt Miniszter Úr, hogy a parlamenti vita folyamán magam sem hallottam a kormányzat
részéről olyat, ami az egyetemi autonómia kapcsán felmerülő kétségekre érdemi válasz lett volna.

Kérdezem tisztelt Miniszter Urat:

Melyek lesznek az egyetemi autonómia és szuverenitás garanciái? 

Miért nem kerültek törvénybe az egyetemi autonómiát garantáló passzusok? 



Mi biztosítja, hogy a továbbiakban is a szakmaiság lesz az elsődleges, nem pedig a kormányzathoz
vagy a kormánypártokhoz fűződő érdekek? 

Mi indokolja, hogy a kormányzat lemondjon az alapító jogokról és azokat átadja az alapítványi
kuratóriumoknak? 

Várom érdemi válaszait!
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